



Each numbered MasterBlock will have its own blockchain address. The first edition is limited to 2010 timepieces from numbers 0000 to 2009, the year the bitcoin was launched. 2008 pieces will be sold on www.masterblock.ch and two customisable pieces will be auctioned: the 0000, named "Genesis", and the 2009, named "Satoshi" in homage to the bitcoin creator. Each MasterBlock watch's unique blockchain address is inscribed on its dial. How exactly is a watchmaking "block chain" created? Every numbered MasterBlock watch is linked to the timepiece with the previous number. Each production stage is "engraved" into the blockchain, meaning that the full history of the watches can be traced. Indeed, the blockchain provides both confidentiality by protecting watches from forgery, and transparency for the products integrated into the network... The watches themselves are worth 16,500 Swiss francs (or two bitcoins at the current rate...). They have a rather unusual design which stands out in the crypto-world, with the large X characteristic of Gvchiani on the casing which "opens" onto the dial! The watchmaker has integrated several references to the blockchain, such as a DLC titanium "block", a leather strap representing a decentralised network and the X line which in this context could be seen as evoking the bitcoin monetary code (XBT). As you might expect, payment can be made in bitcoin or in another lesser-known exchange protocol called the "Ethereum". "The future is about seeing watchmaking develop in the blockchain," exclaims Shant Ghouchian, the creator of the MasterBlock.

Movement	Swiss Automatic Movement
Functions	Hours, minutes, day, date, chrono 12 hours, 30 minutes and 60 seconds
Case	X shape in Titanium black DLC treatment
Bracelet/Strap	Leather strap



Chaque MasterBlock numérotée aura sa propre adresse Blockchain. Il s'agit plus précisément d'une édition limitée à 2010 pièces, du numéro 0000 au numéro 2009, année du lancement du Bitcoin. Quelques 2008 pièces seront vendues sur le site www.masterblock.ch et deux pièces personnalisables seront mises aux enchères: la 0000, dénommée «Genesis», et la 2009, baptisée «Satoshi» en hommage au créateur du Bitcoin. L'adresse unique de la montre sur la Blockchain est inscrite sur le cadran de la MasterBlock. Comment se crée concrètement une «chaîne des blocs» horlogère? Chaque montre MasterBlock numérotée est reliée au garde-temps qui porte le numéro précédent, et chaque étape de production est «gravée» dans la Blockchain, ce qui permet la traçabilité de toutes les montres depuis leur naissance. Comme exposé précédemment, la Blockchain vise à la fois la confidentialité, en sécurisant les montres contre la falsification, et une transparence des produits intégrés au réseau... Les montres elles-mêmes, d'une valeur de 16'500 CHF (ou 2 Bitcoins au cours actuel...), affichent un design hors norme, qui ne se cache pas dans la cryptosphère, avec le large X caractéristique de Gvchiani sur le boîtier au volume généreux qui «ouvre» sur le cadran! L'horloger a voulu intégrer plusieurs clins d'œil, dont un «block» de titane DLC, un bracelet cuir qui représente un réseau décentralisé ou le tracé du X vu pour l'occasion comme reflétant le code monétaire du Bitcoin (XBT). Une crypto-monnaie qui sera bien entendu acceptée en guise de paiement, tout comme un autre protocole d'échanges moins connu, l'«Ethereum».

Mouvement	Manuel à remontage automatique
Fonctions	Heure, minute, seconde, jour, date, chrono 60 secondes, 30 minutes et 12 heures
Boîtier	Forme X en titane traité DLC noir
Bracelet	Bracelet en cuir noir